
Vážení rodiče, 

s mírným odstupem od pondělní stávky bych se k této události ráda vyjádřila. Především bych Vám 

chtěla vyjádřit velké díky za to, jak jste se postavili za školu, za učitele i za nepedagogické pracovníky. 

Z Vaší podpory, kterou jste vyjádřili především formou emailu, bylo zřejmé, že naprosto rozumíte 

tomu, o co školám jde. Není samozřejmě náhoda, že se stávky zúčastnilo více než 70% škol, protože 

zkreslovaní dat a manipulující komunikace netrápí jenom naši školu.   

Všichni si uvědomujeme složitou finanční situaci státu. Ale i přes řadu ujištění o minimálním krácení 

peněz si každá škola může spočítat, jak velké škrty školu čekají. A to byl důvod zapojení takového 

množství škol, a také toho, že se zapojení stávkující vzdali nároku na mzdu v den stávky. Jsme 

přesvědčeni, že šetřit se rozhodně má, ale na místech, kde je to možné. 

Naopak vynaložené prostředky státu na vzdělávání nejsou dluhem, ale investicí do naší budoucnosti. 

Stávkou jsme chtěli vládu přimět k tomu, aby názor škol brala vážněji než doposud, chtěli jsme dát 

důrazně najevo, kam se české školství bohužel již delší dobu ubírá ke škodě nás všech. Chtěli jsme 

dialog s vládou, chtěli jsme diskuzi, chtěli jsme pokrok. 

 

Bohužel hlavní témata protestu škol téměř zanikla v současně probíhající akci dalších odborových  

svazů. A já bych se chtěla naprosto distancovat jak od některých řečníků, tak od četných vulgarismů 

a urážek, které jsme mohli vidět a slyšet. Chtěli jsme věcný dialog o hrozících dopadech 

připravovaných změn v oblasti školství a měli zájem s vládou začít diskuzi, nikoli se zúčastnit 

zpolitizované demonstrace všech odborových svazů útočící na legitimitu vlády. 

 

Budeme se snažit dál dosáhnout toho, o co nám jde, a pokusíme se vyvarovat toho, aby se z pokusu o 

odbornou diskuzi o školství stalo něco zcela jiného. MŠMT již učinilo první vstřícné kroky k možné 

komunikaci s řediteli škol (nejen on-line setkání) a věřím, že naše hlasy budou konečně slyšet. 

Vyjadřuji zde jednak můj osobní názor, ale současně i postoj ředitelky školy, aniž bych si osobovala 

právo předstírat, že hovořím úplně za všechny. Ale samozřejmě vím, že podobný názor má i naprostá 

většina mých kolegyň a kolegů. 

Ještě jednou Vám děkuji za pochopení, s jakým jste akceptovali jeden den nefungující školy. 

Vaše Michaela Pažoutová 
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